



African Centre for the Study and Research on Terrorism

African Union Commission

ACSRT Terrorism Daily News Briefs

Tuesday, 22 August 2017 - Edition N°1299

EAST AFRICA

Kenya

Kenyan Security in Search of Al Shabaab Suspects in Mombasa

Kenyan police said Saturday that they are pursuing three accomplices of a wanted terror suspect who was gunned down in the coastal city of Mombasa on Friday evening. Coast Regional Police Commander Larry Kieng told a news conference in Mombasa the three terror suspects are allies of Hussein Said....

allafrica 8:19:00 AM CEST

<http://allafrica.com/stories/201708210287.html>

Somalia

Al shabaab launches mortar attack on Bariire settlement

Al shabaab was reported to have launched a mortar attack against Somali and AMISOM forces bases in Bariire area, located in the outskirts of Afgoye district on Monday. Residents said the mortar rounds were targeted military outposts belonging to the allied

troops in the village, that has been Al shabaab bastion before it was recaptured this week.

shabelle 21 Aug 2017

<http://radioshabelle.com/al-shabaab-launches-mortar-attack-bariire-settlement/>

Relative calm returns to Somali town after retreat of Al-Shabaab

The Southern Somalia's semi-autonomous region of Southwest said on Sunday a relative calm has returned to Bariire, 60Km northwest of Mogadishu after retreat of Al-Shabaab. Al-Shabaab militants were flushed out of the key town, following a joint military offensive by Somali and AMISOM forces, with the support of U.

shabelle 20 Aug 2017

<http://radioshabelle.com/relative-calm-returns-somali-town-retreat-al-shabaab/>

Shabaab confirm killing of official in US airstrike

Until his killing by a missile fired by a US drone on July 30, Hussein was in charge of the Al-Shabaab's Mogadishu operations. The Somali government early this month stated that it authorised an operation with a friendly force (the US) near Toro-torow, about 70km southwest of Mogadishu, believing....

africareview 21 Aug 2017

<http://www.africareview.com/news/Shabaab-confirm-killing-of-official-in-US-airstrike/979180-4065216-m4ekqhz/index.html>

CENTRAL AFRICA

Burundi

Burundi send fresh peacekeepers to Somalia

A new battle group of the Burundi National Defence Force (BNDF) arrived in Somalia today, commencing a one year tour of duty under the African Union Mission in Somalia (AMISOM). The 45th battalion of the BDNF, led by Lt. Col. Philbert Hatungimana, landed in Mogadishu on Sunday to replace battalion....

shabelle 21 Aug 2017

<http://radioshabelle.com/burundi-send-fresh-peacekeepers-somalia/>

Cameroon

Extrême-nord - Des hommes armés attaquent un village

Moskota a vécu un moment difficile dans la nuit de vendredi à samedi. Les assaillants ont pillé, kidnappés et ... [Camer.be] Le déni du problème anglophone par des intellectuels et des universitaires proches du régime de Yaoundé s'est ...

cameroon-one 21 Aug 2017

<http://www.cameroon-one.com/site/news/index.php?op=view&id=162522>

Central African Republic

Six personnes enlevées par la LRA dans un village proche de Obo

Le village Kadjemah, situé à 45 km de Obo a été attaqué dans la nuit du 18 au 19 aout par des hommes armés, apprend t-on de sources indépendantes. Les assaillants seraient des combattants de la LRA, une rébellion ougandaise opérationnelle en Centrafrique depuis des années.

journaldebangui 21 Aug 2017

<http://www.journaldebangui.com/article.php?aid=12782>

« En Centrafrique, les groupes armés prolifèrent grâce à une impunité totale »

Des miliciens anti-balaka à Gambo, dans le sud-est de la Centrafrique, le 16 août 2017. Quatorze factions armées, une myriade de milices locales, des intrusions de mercenaires venus des pays limitrophes, une armée informelle « milicianisée ».

LeMonde 21 Aug 2017

http://www.lemonde.fr/afrique/article/2017/08/21/en-centrafrique-les-groupes-armes-prolifere-grace-a-une-impunite-totale_5174634_3212.html

WEST AFRICA

Mali

9 UN peacekeepers hurt in Mali by roadside bomb attack

U.N. officials say nine peacekeepers have been wounded when their convoy was hit by a roadside bomb in northern Mali. Oliver Salgado, spokesman for the U.N. mission in Mali, said the violence took place Sunday along the road between the northern towns of Aguel'hoc and Tessalit.

therepublic 21 Aug 2017

<http://www.therepublic.com/2017/08/21/af-mali-violence-2/>

Nigeria

Nigerian president says tougher days await Boko Haram

Nigerian leader Muhammadu Buhari on Monday said his government would work to reinforce and reinvigorate the fight against terror group Boko Haram, which was attempting new series of attacks on soft targets. Buhari, in his first official broadcast to the nation since....

xinhuanet_en 21 Aug 2017

http://news.xinhuanet.com/english/2017-08/21/c_136543412.htm

Two Pakistanis kidnapped in Calabar rescued

The two Pakistan nationals abducted by kidnappers last week in Calabar, Cross River State, have been rescued by the Nigeria Police, Azim Khan, Head of Chancery, Pakistan High Commission has announced. They were kidnapped on August 13, 2017. Mr. Khan told the News Agency of Nigeria (NAN) on Monday in....

nrguardiannews 8:29:00 AM CEST

<http://guardian.ng/news/two-pakistanis-kidnapped-in-calabar-rescued/>

SAHEL

Cheikh Tidiane Gadio : « les terroristes ont un projet de Kalifa islamique au Sahel à l'horizon 2025.

Cheikh Tidiane Gadio, lors de l'émission « Grand Jury » sur la Rfm, a fait la fracassante révélation s'agissant de l'objectif principal des terroristes. Au moment où les dirigeants africains se précipitent de vanter leur objectif d'émergence à courts ou longs termes, les terroristes, selon Cheikh T....

rewmi 21 Aug 2017

<http://www.rewmi.com/cheikh-tidiane-gadio-terroristes-ont-projet-de-khalifa-islamique-sahel-a-lhorizon-2025.html>

Terrorisme au Sahel - Cheikh Tidiane Gadio: "La meilleure façon de lutter contre les auteurs de troubles, c est d'élargir le G5 Sahel au Sénégal"

Cheikh Tidiane Gadio continue de marteler que le Sénégal doit intégrer le G5 Sahel. L'ancien ministre des Affaires étrangères du Sénégal ne trouve pas normal que le Sénégal puisse être en marge de cette initiative qui vise à lutter contre le terrorisme dans la sous-région ouest-africaine.

adakar 21 Aug 2017

<http://news.aDakar.com/h/89756.html>

NORTH AFRICA

Algeria

LUTTE ANTITERRORISTE Fin de l'opération de l'ANP à Lakhdaria

L'opération de ratissage menée depuis le 10 août dernier à Lakhdaria et qui s'est soldée par l'élimination de deux terroristes et la récupération de deux armes de type kalachnikov et d'une quantité importante de munitions et de denrées alimentaires, ainsi que des téléphones cellulaires, comme....

lesoirdalgerie 21 Aug 2017

<http://www.lesoirdalgerie.com/articles/2017/08/21/article.php?sid=843&cid=2>

Libya

Gunmen kidnap former Libyan Prime Minister Ali Zeidan

Libyan sources said that unknown gunmen kidnapped former Libyan Prime Minister Ali Zeidan while he was in a hotel in the Libyan capital Tripoli.

10:10:00 AM CEST

<http://english.alarabiya.net/en/News/north-africa/2017/08/14/Gunmen-kidnap-former-Libyan-Prime-Minister-Ali-Zeidan.html>

L'ancien Premier ministre Ali Zeidan enlevé à Tripoli

Son kidnapping remonte au 13 août à Tripoli, soit 24 heures après son retour au pays. Il n'a été revendiqué par aucun groupe et est passé sous silence par les autorités. Ali Zeidan, 67 ans, était Premier ministre entre 2012 et 2014 en Libye.

rfi-fr 12:13:00 AM CEST

<http://www.rfi.fr/afrique/20170821-libye-mystere-enlevement-ali-zeidan-ancien-premier-ministre-fils-tripoli>

Libya demands ‘immediate release’ of abducted PM

Members of Libya’s House of Representatives have demanded the “immediate release of former Prime Minister Ali Zeidan without any restrictions or conditions”.

10:10:00 AM CEST

<https://www.middleeastmonitor.com/20170817-libya-demands-immediate-release-of-abducted-pm/>

Morocco

Terrorisme : ce qu’il faut savoir sur la filière marocaine qui a commis les attentats en Catalogne

Alors que le bilan des attentats de Barcelone et de Cambrils s’élève désormais à 15 victimes, l’enquête a mis au jour une filière terroriste marocaine d’une douzaine de personnes. Parmi elles, quatre fratries originaires du royaume chérifien.

10:05:00 AM CEST

<http://www.jeuneafrique.com/467510/politique/terrorisme-ce-quil-faut-savoir-sur-la-filiere-marocaine-qui-a-commis-les-attentats-en-catalogne/>

INTERNATIONAL

America

US

Trump veut davantage de soldats en Afghanistan

Le président américain Donald Trump a exclu lundi tout retrait des États-Unis d’Afghanistan, ouvrant la porte à l’envoi de soldats supplémentaires et accentuant la pression sur le Pakistan accusé d’être un repaire pour «des agents du chaos». Dans un discours à la tonalité solennelle d’une vingtaine...

lessentiel-lu-fr 9:26:00 AM CEST

<http://www.lessentiel.lu/fr/news/monde/story/25349373>

Asia

Afghanistan

Taliban warns Afghanistan will become 'graveyard' for U.S.

"If America doesn't withdraw its troops from Afghanistan, soon Afghanistan will become another graveyard for this superpower in the 21st century," Zabiullah Mujahid, a spokesman for the Taliban in Afghanistan, said in a statement.

thehindu 9:13:00 AM CEST

http://www.thehindu.com/news/international/taliban-warns-afghanistan-will-become-graveyard-for-us/article19538620.ece?utm_source=RSS_Feed&utm_medium=RSS&utm_campaign=RSS_Syndication

Les talibans promettent "un cimetière" aux Etats-Unis

Le président américain Donald Trump a exclu lundi tout retrait des Etats-Unis d'Afghanistan, ouvrant la porte à l'envoi de soldats supplémentaires et accentuant la pression sur le Pakistan accusé d'être un repaire pour "des agents du chaos".

laprovence 9:28:00 AM CEST

<http://www.laprovence.com/article/france-monde/4586368/afghanistan-les-talibans-promettent-un-cimetiere-aux-etats-unis.html>

Syria

42 civilians dead in US-led strikes on Raqa Monday

At least 42 civilians were killed Monday in a barrage of US-led air strikes on Islamic State (IS) militant group territory in the Syrian city of Raqa, a monitor said. Nineteen children and 12 women were among those killed in the raids, which hit several neighbourhoods in the northern city, the....

ahram-EN 9:57:00 AM CEST

<http://english.ahram.org.eg/NewsContent/2/8/275795/World/Region/-civilians-dead-in-USled-strikes-on-Raqa-Monday-Mo.aspx>

42 civils tués dans des raids de la coalition à Raqa, selon une ONG

Au moins 42 civils dont 19 enfants ont péri lundi dans des frappes de la coalition dirigée par les Etats-Unis à Raqa, fief du groupe Etat islamique (EI) en Syrie, où les raids meurtriers se sont multipliés, a indiqué une ONG mardi. Douze femmes figurent également parmi les victimes des raids qui....

ladepeche 9:27:00 AM CEST

<http://www.ladepeche.fr/article/2017/08/22/2631767-syrie-42-civils-tues-raids-coalition-raqa-selon-ong.html>

Plus de 200 hommes de Daesh tués par les forces russes près de Deir ez-Zor en Syrie

Une frappe aérienne d'un bombardier russe sur la route de Deir ez-Zor a tué plus de 200 terroristes de Daesh et détruit de nombreuses unités blindées appartenant aux djihadistes, selon le ministère de la défense russe.

21 Aug 2017

<https://francais.rt.com/international/42306-plus-200-hommes-daesh-tues-par-la-russie>

Europe

France

À quelles conditions une attaque peut-elle être qualifiée d'acte "terroriste" ?

Le conducteur de la voiture qui a foncé dans une pizzeria, lundi soir en Seine-et-Marne, a été mis en examen et écroué, notamment pour meurtre aggravé, ce mercredi. Pourquoi l'attaque d'une pizzeria par une voiture en....

OuestFrance 21 Aug 2017

<http://www.ouest-france.fr/terrorisme/quelles-conditions-une-attaque-peut-elle-etre-qualifiee-d-acte-terroriste-5192494>

Gérard Collomb confirme que les terroristes de Barcelone on fait "un aller-retour" à Paris

Leur voiture a été "flashée en région parisienne." Des membres de la cellule terroriste responsable des attaques en Catalogne étaient venus en région parisienne ces dernières semaines, annonce Gérard Collomb sur BFMTV. "La voiture a bien été flashée en région parisienne", a lancé le ministre de l'Intérieur.

huffingtonpost-fr-fr 9:21:00 AM CEST

http://www.huffingtonpost.fr/2017/08/22/gerard-collomb-confirme-que-les-terroristes-de-barcelone-on-fait-un-aller-retour-a-paris_a_23156609/

Terrorisme à la voiture-bélier : "Le risque zéro n'existe pas", selon Estrosi

Les attaques de Barcelone et Cambrils sont les dernières d'une longue série d'actes de terrorisme perpétrés à l'aide d'un véhicule, en fonçant sur la foule. Pour le maire de la ville azuréenne, Christian Estrosi, "le risque zéro n'existe pas", comme il l'a rappelé sur Europe 1, lundi midi.

Europe1 21 Aug 2017

<http://www.europe1.fr/politique/terrorisme-a-la-voiture-belier-le-risque-zero-nexiste-pas-selon-estrosi-3415826>

Finland

Finland stabbing suspect may have been radicalised

Court documents on Monday (Aug 21) identified the suspect in last week's stabbing spree in a Finnish city as 18-year-old Abderrahman Mechkah, who the country's intelligence agency said may have been radicalised. The stabbing is being probed as the country's first-ever terror attack.

channelnewsasia 21 Aug 2017

<http://www.channelnewsasia.com/news/world/finland-stabbing-suspect-may-have-been-radicalised-9143496>

Attaque en Finlande: le suspect avait été signalé pour radicalisation

Cette attaque survenue en pleine rue dans cette ville du sud-ouest de la Finlande a été qualifiée de "terroriste" par les autorités, mais le mobile demeure inconnu. Si son caractère terroriste était confirmé, ce serait une première dans ce pays scandinave.

lanouvellerepublique 21 Aug 2017

<http://www.lanouvellerepublique.fr/France-Monde/Actualite/24-Heures/n/Contenus/Articles/2017/08/21/Attaque-en-Finlande-le-suspect-avait-ete-signale-pour-radicalisation-3199550>

Spain

Suspected van driver in Barcelona terrorist attack shot dead by Spanish police

Younes Abouyaaqoub, the man suspected of driving the van in a that left 13 people dead and over 100 people injured, has been shot dead by police in the town of Subirats, an hour from Barcelona, regional police have confirmed. He was shot from a distance of between 10 to 15 meters, police sources said.

elpais-en 9:14:00 AM CEST

https://elpais.com/elpais/2017/08/21/inenglish/1503326716_430237.html#?ref=rss&format=simple

Fin de cavale: Barcelone: le conducteur du fourgon abattu

A peine 7 heures après avoir été identifié, le terroriste au volant du fourgon qui a fait 14 morts jeudi sur Las Ramblas à Barcelone a été tué par la police. «Les douze objectifs principaux sont détenus ou morts», a tweeté la police catalane lundi vers 20h00 après quatre jours d'une traque....

WortLuxembourg-fr 9:18:00 AM CEST

<https://www.wort.lu/fr/international/fin-de-cavale-barcelone-le-conducteur-du-fourgon-abattu-599bd26ea5e74263e13c617a>

Spanish terror attacks: Driver found stabbed to death brings death toll to 15, officials confirm

Fourteen people were killed in the attack on Barcelona's Las Ramblas promenade on Thursday, and one woman killed hours later in Cambrils. Police are hunting Younes Abouyaaqoub , 22. Catalan interior minister Joaquim Forn gave the updated figure in a news conference and revealed the victim's car is....

standard 21 Aug 2017

<https://www.standard.co.uk/news/world/spanish-terror-attacks-driver-found-stabbed-to-death-brings-death-toll-to-15-a3616401.html>

Attentats en Catalogne : une quinzième victime, égorgée par Younes Abouyaaqoub

La police a annoncé que le conducteur du véhicule, encore introuvable ce lundi 21 août, avait fait une quinzième victime dans sa fuite. Ce lundi 21 août en début d'après-midi, à l'occasion d'une conférence de presse, le conseiller de l'Intérieur en Catalogne Joaquim Forn et le chef de la police....

midilibre 21 Aug 2017

<http://www.midilibre.fr/2017/08/21/attentats-en-catalogne-une-quinzieme-victime-egorgee-par-younes-abouyaaqoub,1549898.php#xtor=RSS-5>

L'enquête sur l'attentat de Barcelone révèle un nouveau responsable

La police espagnole annonce la mort du conducteur et la disparition de l'imam dans l'explosion au gaz. Mais tous les responsables sont-ils identifiés? La police espagnole annonce la mort du conducteur et la disparition de l'imam dans l'explosion au gaz.

huffingtonpost-fr-fr 9:21:00 AM CEST

http://www.huffingtonpost.fr/xavier-delucq/lenquete-sur-lattentat-de-barcelone-revele-un-nouveau-responsable_a_23156386/

Des musulmans ont défilé contre le terrorisme à Barcelone

Une centaine d'associations musulmanes de Catalogne avaient appelé lundi soir à un rassemblement contre le terrorisme à Barcelone, sur la place de Catalogne, devant l'entrée des Ramblas, où s'est déroulé jeudi 17 août l'attentat qui a causé la mort de 15 personnes.

la-croix 9:19:00 AM CEST

<http://www.la-croix.com/Monde/Europe/musulmans-defile-contre-terrorisme-Barcelone-2017-08-22-1200871109>

Spain terror suspects arrive in Madrid court

Spain asked the rest of Europe to join the hunt for a young man thought to have been the driver in last week's deadly van attack in Barcelona as police said on Monday that he had also hijacked a car and killed its occupant during his escape, Reuters reports.

focus-news-en 9:15:00 AM CEST

<http://www.focus-fen.net./news/2017/08/22/422220/afp-spain-terror-suspects-arrive-in-madrid-court.html>

Les terroristes survivants déférés au tribunal

Les fourgons de la Garde civile transportant les quatre survivants de la cellule djihadiste, à laquelle sont attribués les attentats de Catalogne sont arrivés mardi peu après huit heures au tribunal de Madrid où les quatre hommes devraient être inculpés, a constaté l'AFP TV.

tdg 9:08:00 AM CEST

<https://www.tdg.ch/monde/Les-terroristes-survivants-deferes-au-tribunal-/story/25387970>

“Disclaimer: Any views or articles presented in this email are solely those of the media source and do not represent those of the African Union”.

Delivered by:

[African Union](#)

African Centre for the Study and Research on Terrorism (ACSRT)
Centre Africain d'Etudes et de Recherche sur le Terrorisme (CAERT)

Contact:

Contact us: acsrt-sitroom@caert.org.dz

E-mail

admin@caert.org.dz

ACSRT Website

www.caert.org.dz